

Title (en)

Article of furniture for sitting and sleeping.

Title (de)

Sitz- bzw. Liegemöbel.

Title (fr)

Siège et couchage.

Publication

**EP 0298185 A1 19890111 (DE)**

Application

**EP 87890162 A 19870707**

Priority

EP 87890162 A 19870707

Abstract (en)

The furniture has a head part 11 which can be inserted in a space 8 provided between the backrest 10 and the rear wall 9 of the furniture frame. The end of the head part 11 which is at the top in the inserted position is connected swivellably to the furniture frame 1 via a flexible band 17 and the opposite end is connected swivellably to a carriage 2 which can be pulled out of the furniture frame 1. In order for the head part 11 to come to rest above the seat cushion 7 in the inserted position with a simple construction, a link 12 is arranged on each side of the head part 11. Each link 12 is swivellably connected at one end to the seat cushion 7 via a bracket 13 with an axle 14. The link 12 is attached at the other end to the head part 11 by means of an axle 16 arranged on a bracket 15. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Sitz- bzw. Liegemöbel weist einen Kopfteil 11 auf, der in einen zwischen Rückenlehne 10 und Rückwand 9 des Möbelgestelles vorgesehenen Raum 8 einschiebbar ist. Das in der eingeschobenen Stellung obere Ende des Kopfteiles 11 ist über ein flexibles Band 17 mit dem Möbelgestell 1, und das gegenüberliegende Ende mit einem aus dem Möbelgestell 1 ausziehbaren Wagen 2 schwenkbar verbunden. Um zu erreichen, daß bei einfacherem Aufbau der Kopfteil 11 in eingeschobener Stellung über dem Sitzpolster 7 zu liegen kommt, ist an beiden Seiten des Kopfteiles 11 je ein Lenker 12 angeordnet. Jeder Lenker 12 ist an seinem einen Ende über einen Beschlag 13 mit einer Achse 14 mit dem Sitzpolster 7 schwenkbar verbunden. Am anderen Ende des Lenkers 12 ist dieser mittels einer an einem Beschlag 15 angeordneten Achse 16 am Kopfteil 11 angelenkt.

IPC 1-7

**A47C 17/20**

IPC 8 full level

**A47C 17/20** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47C 17/20** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] NL 8304407 A 19850716 - STELLA MOEBELWERK GMBH
- [A] AT 381014 B 19860811 - ALEMBIK ALFRED [AT]

Cited by

DE4223130B4; AT394936B

Designated contracting state (EPC)

AT DE IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0298185 A1 19890111**

DOCDB simple family (application)

**EP 87890162 A 19870707**